
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XVIII/08

Protokół
Z obrad

XVIII Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 27 listopada 2008 roku w godz.  Od 10.00 do 12.15 w Urzędzie Miasta w
Chełmnie, sala nr 4, odbyły się obrady XVIII Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli:
1. Radni Rady Gminy w liczbie 15 na 15 ogółem. Obrady prawomocne;
2. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
3. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
4. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
5. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. RBG;
6. Marcin Pilarski – Pracownik UG;
7. Edward Rączka – Radca Prawny;
8. Anna Woelke – protokolant.

Ad. 2.
P. Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził quorum. 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG. 

Ad. 3.
P.  Przewodniczący  przedstawił  wniosek  Wójta  o  wprowadzenie  do  porządku  w  pkt.  10
uchwałę  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  poboru  podatków:  rolnego,  leśnego,  od
nieruchomości  w drodze  inkasa,  wynagrodzenia  inkasentów,  określenia  wynagrodzenia  za
inkaso oraz ustalenie miesięcznej diety dla sołtysa. Kolejne punkty zostały by w ten sposób
przesunięte o „jeden w górę” (zał. Nr 1). 
P. Przewodniczący poddał pod głosowanie poprawkę. Wynik głosowania: 15 „za”.
Przewodniczący przedstawił  porządek  posiedzenia  (zał.  Nr  2)  i  poddał  go w całości  pod
głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 4.
Przedstawienie  uchwał  Rady  Gminy  Chełmno  podjętych  na  poprzedniej  Sesji  oraz
sprawozdania z ich realizacji. (zał. Nr 3)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono
uwag. 

Ad. 5.
Interpelacje i zapytania.
P.  Sekretarz  w imieniu  P.  Wójta  przedstawił  odpowiedzi  na  interpelacje  (zał.  Nr  4).  Nie
zgłoszono uwag. 
P. Przewodniczący poprosił o zgłaszanie nowych interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje i zapytania:

1. P. Urtnowski ponawia interpelację związaną z wymalowaniem na skrzyżowaniu trasy
nr 1 z drogą na Klamry, pasów umożliwiających bezpieczne skręcanie. P. Urtnowski
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stwierdził, że zarząd dróg nie zrozumiał o co dokładnie mu chodzi i chętnie spotka się
z przedstawicielem tej instytucji i wyjaśni dokładnie co ma na myśli.

2. P. Janowska prosi by zrobić jakieś zadaszenie dla dzieci, które wsiadają do autobusu
szkolnego na granicy Dolne Wymiary – Nowawieś (przy szlakówce w kierunku P.
Kłosa).  Wsiada  tam 10 dzieci,  które  nie  mają  się  gdzie  schronić  przed  deszczem.
Rodzice proszą o postawienie wiaty.
P.  Przewodniczący zwrócił  uwagę na to,  że  bez  udziału  sołectw może  być ciężko
postawić wiatę przystankową.
P. Trzpil dodał, że w Klamrach są 2 przystanki i oba postawiła wieś, chociaż maja
mały odpis sołecki.

3. P.  Trzpil  prosi  by  pojemniki  do  segregacji  odpadów  były  częściej  opróżniane,
ponieważ są przepełnione i mieszkańcy zostawiają plastik i szkło obok pojemników.
Niestety  nie  są  one  zabierane  przy  okazji  wywożenia  śmieci.  Ten  sam  problem
pojawia się w innych sołectwach. Może udałoby się porozumieć z odbiorcą odpadów,
żeby zabierał to co stoi obok pojemników?

4. P. Urtnowski zgłosił, że po ostatnich opadach śniegu i przymrozkach drogi nie były
sypane piaskiem co  zagrażało  użytkownikom dróg.  Należy zwrócić  na  to  uwagę i
uczulić RSP by posypywała drogi, jeśli jest taka konieczność.
P. Sekretarz odpowiedział, że oczywiście można częściej i bardziej posypywać drogi,
ale trzeba się liczyć z dużo większymi wydatkami na zimowe utrzymanie dróg.

5. P.  Janowska  zgłosiła,  by  przenieść  śmietniki  do  segregacji  odpadów  (od  P.
Dąbrowskiej) na plac koło sklepu w Wielkich Łunawach. 

6. P.  Kłos  zwrócił  uwagę,  że zjazd z  nowego asfaltu (Podwiesk – Małe Łunawy) na
szlakówkę w stronę Dolnych Wymiarów jest za stromy. Należy coś z tym zrobić.

7. P. Urbański zwrócił uwagę, że lampa, która jest koło kościoła w Górnych Wymiarach,
zamiast  świecić  na  drogę  oświetla  podwórko  P.  Banaszaka.  Należy tak  przesunąć
lampę, aby oświetlała jezdnię.

8. P. Urbański zgłosił w związku z wywożeniem odpadów z oczyszczalni ścieków na
pola, że znalazł w Internecie informację dotyczącą dopłat, w informacji tej jest zapis,
że  od  2009  roku  będzie  obowiązywał  całkowity  zakaz  stosowania  odpadów
ściekowych na terenach objętych ochroną przyrody. Jest  to bardzo istotna sprawa i
należałoby  sprawdzić  taką  informację  i  poinformować  o  tym  rolników,  w
szczególności  tych,  którzy  wywarzą  takie  odpady  na  pola  oraz  poinformować
kierownika oczyszczalni. 

9. P.  Zawal  prosi  by  przypomnieć  mieszkańcom  gminy  o  obowiązku  umieszczania
numeracji na budynkach mieszkalnych, co znacznie ułatwia poruszanie się np. karetki
pogotowia po danej miejscowości.

Ad. 6.
P. Sekretarz w imieniu P. Wójta przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (zał.
Nr 5).
P. Pilarski dodał, ze wniosek na dofinansowanie drogi M.Łunawy – Podwiesk przeszedł przez
szereg formalności, ale termin rozstrzygnięcia został przesunięty na 19 kwietnia 2009 r. Rząd
w ostatnim czasie zobowiązał urzędy marszałkowskie by przyspieszyły procedury związane z
pozyskiwaniem środków z UE.
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

P. Przewodniczący poprosił o sprawozdanie z Komisji Rady Gminy Chełmno.
P. Madej – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony
Środowiska przedstawił sprawozdanie z posiedzeń tych komisji.
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P. Krzywdziński – przedstawił sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady;
P.  Kłos  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów,  przedstawił
sprawozdanie z posiedzeń komisji;
P.  Janowska – Przewodnicząca Komisji  Spraw Socjalnych i  Samorządowych przedstawiła
sprawozdanie z posiedzenia komisji.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części
wsi Klamry (dz. Nr 195/4 i 197) Gmina Chełmno. (Zał. Nr 6)
P. Przewodniczący poprosił P. Kornalewską – urbanistę o przedstawienie uchwały.
P.  Kornalewska  poinformowała,  że  do  uchwalenia  zostaje  przedstawiony miejscowy plan
zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 195/4, 197 położonych w obrębie Klamry.
Działki stanowią własność Gminy Chełmno. Działka nr 195/4 ma powierzchnię 12100m2 i
obejmuje grunty orne klasy V (7400m2), VI (3500m2), pastwisko klasy IV (1100m2) oraz
wody (100m2), natomiast działka nr 197 ma powierzchnię 12700m2 i obejmuje grunty orne
klasy V (8000m2), VI (2700m2), pastwisko klasy VI (1900m2) oraz wody (100m2). Zgodnie
ze  studium  uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy Chełmno
teren  objęty  planem  jest  położony  w  jednostce  II  -  osadniczo-ekologicznej,  strefie
zabudowanej o rozpoczętym procesie urbanizacji.  
Ze względu na znaczny obszar wyznacza się drogę obsługującą projektowane działki.
Plan przyczyni się do uporządkowania terenu i realizacji ustaleń studium.
Została  przeprowadzona  procedura  sporządzenia  planu.  Zostały  zawiadomione  wszystkie
instytucje właściwe na podstawie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym
oraz mieszkańcy gminy. Plan został uzgodniony i wyłożony do publicznego wglądu. Wszyscy
mogli wnieść uwagi do wyłożonego planu.  
P. Urbański spytał, czy przy zagospodarowaniu działki, wielkość domu, oczyszczalnia i linia
zabudowy nie będę sprawiały kłopotu?
P. Kornalewska wyjaśniła, że nie będzie z tym żadnych problemów.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”.

Ad. 8.
Uchwała  w  sprawie  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Chełmno na lata 2008-2012. (Zał. Nr 7)
P.  Przewodniczący powiedział,  że  zgodnie  z  art.  21  ustawy z  dnia  21  czerwca  2001r.  o
ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego na
gminę  nałożono  obowiązek  opracowania  Wieloletnich  planów  gospodarowania
mieszkaniowym zasobem gminy.
Mając  na  celu  prowadzenie  prawidłowej  i  racjonalnej  gospodarki  mieszkaniowej  istnieje
konieczność podjęcia tej uchwały.
P. Przewodniczący poprosił o pytania i uwagi.
P. Zawal zwróciła uwagę, że gmina dokłada do lokali komunalnych.
P. Skarbnik powiedziała, że zawsze do lokali komunalnych trzeba było dokładać.
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i podał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”. 

Ad. 9.
Uchwała w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu Gminy Chełmno. (Zał. Nr 8)
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P. Przewodniczący wyjaśnił, że zgodnie z art. 21 ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o ochronie
praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego na gminę
nałożono  obowiązek  opracowania  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład
mieszkaniowego zasobu gminy.
Całokształt proponowanych projektem uchwały rozwiązań i działań ma na celu usprawnienie
zarządzania mieszkaniowym zasobem gminy i umożliwienie realizacji  nałożonych prawem
obowiązków  wobec  wspólnoty  samorządowej.  Przedstawione  do  uchwalenia  zasady
wynajmowania  lokali  stanowią  wytyczne  i  zobowiązanie  dla  gminy  do  ich  realizacji  w
kolejnych latach.
P. Przewodniczący poprosił o pytania.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”.

Ad. 10.
Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  poboru  podatków:  rolnego,  leśnego,  od
nieruchomości w drodze inkasa, wynagrodzenia inkasentów, określenia wynagrodzenia
za inkaso oraz ustalenie miesięcznej diety dla sołtysa. (Zał. Nr 9)
P. Przewodniczący wyjaśnił, że obecnie diety Sołtysów Gminy Chełmno wynoszą od 120 do
290 zł i uzależnione są przede wszystkim od wielkości sołectwa. Ostatnia regulacja wysokości
diet  miała  miejsce  2  lata  temu  –  średni  wzrost  wynosił  wtedy  13.7%  i  miał  docelowo
wystarczyć na całą kadencję przy założeniach, że średni wzrost wynagrodzeń będzie rocznie
wynosił 3-4%. W ciągu ostatnich dwóch lat średni wzrost wynagrodzeń wyniósł 10% rocznie,
a także nastąpił wzrost cen m.in. paliwa stąd też wystąpiła konieczność regulacji wysokości
diet sołtysów.
Zaproponowany wzrost o 25 zł miesięcznie daje średni wzrost procentowy o 17.9%, wyższa
kwota przeznaczona na diety sołtysów została uwzględniona w projekcie budżetu na przyszły
rok.
Komisja  Spraw  Socjalnych  i  Samorządowych,  oraz  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i
Finansów zaopiniowały powyższą propozycję pozytywnie.
Komisja Socjalna zaproponowała fundusz nagród dla sołtysów, i w najbliższym czasie
opracuje regulamin przyznawania tych nagród.
P. Przewodniczący poprosił o pytania.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”.

Ad. 11.
Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. (Zał. Nr
10)
P. Przewodniczący poinformował, że Komunikatem Prezesa GUS-u z dnia 17 października
2008 r. ogłoszona została średnia cena skupu żyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2008
r. w kwocie 55.80 zł za 1 dt, będąca podstawą do naliczenia podatku rolnego. Stawka ta uległa
obniżeniu  w porównaniu  z  poprzednim rokiem podatkowym na skutek trudnej  sytuacji  w
rolnictwie spowodowanej niskimi cenami produktów rolnych i w związku z tym propozycją
Komisji Rady Gminy Chełmno została ona obniżona do kwoty 35.00 zł za 1 dt.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 12.
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Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy
Chełmno. (Zał. Nr 11)
P. Przewodniczący poinformował, że stawki minimalne podatku od środków transportowych
na 2009 rok zmalały w stosunku do roku poprzedniego o 10.29% (z uwagi na niski kurs euro),
natomiast stawki maksymalne wzrosły o 4.2%. Na 2009 rok proponuje się stawki podatku od
środków transportowych w niezmienionej wysokości w stosunku do roku poprzedniego.
P.  Przewodniczący  dodał,  że  wszystkie  komisje  rady  zaopiniowały  powyższą  uchwałę
pozytywnie.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 13.
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok (Zał.
Nr 12)
P. Przewodniczący przypomniał radnym, że dodatkowe zwolnienie w w/w podatku stosowane
przez Radę Gminy skutkowało tym, iż mieszkańcy Gminy Chełmno całkowicie nie płacili
tego  podatku,  zarówno  właściciele  nieruchomości  jak  i  rolnicy.  Nowo  powstające
nieruchomości,  nowo  wybudowane  budynki  mieszkalne  w  większości  znajdują  się  na
gruntach V i VI klasy, czyli zwolnione są z opodatkowania z mocy ustawy. Wiąże się to z
tym,  że  właściciele  ci  na  rzecz  gminy  nie  płacą  żadnych  podatków.  Nie  wprowadzając
dodatkowych zwolnień w podatku od budynków mieszkalnych budżet gminy zwiększy się o
ok.  20  tys.  zł.  Dochody  uzyskane  z  tego  tytułu  w  całości  zwiększyłyby  dochody
poszczególnych sołectw, a to pozwoliłoby sołectwom wykorzystywać te środki na poprawę
infrastruktury w sołectwie co z  kolei  wpłynęłoby na poprawę jakości  życia mieszkańców.
Średnie  obciążenie  podatkowe  roczne  na  właściciela  gospodarstwa  czy  nieruchomości  to
kwota ok. 20 zł.
P. Przewodniczący dodał, że wszystkie komisje Rady Gminy zaopiniowały powyższą uchwałę
pozytywnie.
P.  Urbański  prosi  by  do  deklaracji  podatkowej  dołączyć  również  czytelną  i  zrozumiałą
instrukcje  jak  mierzyć  poszczególne  pomieszczenia.  Prosi  również,  by  deklaracje  były
dostępne wraz z wyjaśnieniami u sołtysów.
P.  Urbański  powiedział,  że  po  racie  podatku  5%  podatników  powinno  zostać
skontrolowanych.
Nie zgłoszono innych uwag.
P.  Przewodniczący  poddał  uchwałę  pod  głosowanie.  Wynik  głosowania:  12  „za”,  3
„wstrzymujące’.

Ad. 14.
Uchwała w sprawie zmian do budżetu Gminy Chełmno na 2008 rok. (Zał. Nr 13)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie zmian w budżecie.
P. Skarbnik przedstawiła następujące zmiany:
1. Dochody budżetu gminy w wysokości ………………………………. 12 633 484 zł,    
    które zastąpiły dochody w kwocie…………………………………….12 574 379 zł,
    w tym:
               - dochody bieżące……………………………...……………….12 241 196 zł,

- dochody majątkowe……...………………………………………..392 288 zł,
zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały.

2. Wydatki budżetu gminy w wysokości………………………………… 13 250 742 zł, 
     które zastąpiły wydatki w kwocie………………………………...……13 298 958 zł,
     w tym:
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- wydatki bieżące…………………………………………………11 392 849 zł, 
     które zastąpiły wydatki bieżące w kwocie……...……..………11 445 530 zł,
    w tym:

- wynagrodzenia…………………….…………………....3 915 953 zł,
- pochodne od wynagrodzeń……………………………….745 195 zł,

       - wydatki majątkowe……………………………………………….1 857 893 zł,
Zgodnie z załącznikiem Nr 2  do uchwały.    
 
3. Limity na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2008 -2010   ustala się  w 
    wysokościach zgodnie z załącznikiem Nr 3 i 3a do uchwały.     

4.  1)  Ustala  się  deficyt budżetu  gminy w wysokości  617 258 zł  ,  który zostanie  pokryty
przychodami pochodzącymi z:

- zaciągniętych pożyczek i kredytów w kwocie….……………………………457 000 zł,
- spłat udzielonych pożyczek…………………………………………….……..57 500 zł,
- wolnych środków, jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu
   gminy, w tym wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat 
   ubiegłych…………………………………………………………………….102 758 zł,

2) Przychody budżetu gminy w wysokości……………………………………1 228 739 zł,
    Rozchody budżetu gminy w wysokości………………………………………611 481 zł,
5. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 
     zadań zleconych odrębnymi ustawami ustala się w wysokości:
              - dotacje ogółem…………………………………………………………2  181 792 zł,
              - wydatki ogółem…………………………………………..……………..2 181 792 zł,

6. 1) Ustala się wydatki w kwocie 41 857 zł na realizacje zadań określonych w Gminnym 
        Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
     2) Ustala się wydatki w kwocie 6 290 zł na realizację zadań określonych w Gminnym   
        Programie Przeciwdziałania Narkomanii.
7. Ustala się plan dochodów i wydatków z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska
    i Gospodarki Wodnej w wysokości:

- dochody………………………………………………………………………208 150 zł,
- wydatki……………………………………………………………………….33 500 zł,
Zgodnie z załącznikiem nr 6 do uchwały.

8. Limit zobowiązań z tytułu papierów wartościowych oraz kredytów i pożyczek zaciąganych
na:
 - sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w wysokości…………………..600 000 zł,
 - sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie……………………….617 258 zł,
 - spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań……………………………………..122 421 zł,

P. Skarbnik odczytała uchwałę.

Nie zgłoszono pytań do uchwały.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 15.
Uchwała  w sprawie  uchylenia  uchwały nr  240/XXX/98 Rady Gminy Chełmno z  dnia  27
kwietnia 1998 roku ustalającej opłatę prolongacyjną. (Zał. Nr 14)
P.  Przewodniczący  poinformował,  że  wpływy  do  budżetu  Gminy  z  tytułu  opłaty
prolongacyjnej w 2008 roku ( według stanu na dzień 31.10.2008 r. ) wyniosły 90 zł,  w 2007
roku 254 zł, w 2006 roku – 249 zł. Procedura obliczania należnej opłaty prolongacyjnej jest
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stosunkowo  skomplikowana,  zwłaszcza  w  przypadku  poboru  podatku  przez  inkasentów,
którzy  nie  zawsze  posiadają  wiedzę  na  temat  obecnie  obowiązującej  stawki  odsetek  za
zwłokę. Tym bardziej trudno jest im obliczyć opłatę prolongacyjną w prawidłowej wysokości.
W związku z powyższym proponuję się uchylić uchwałę ustalającą opłatę prolongacyjną na
terenie Gminy Chełmno
Wszystkie komisje zaopiniowały uchwałę pozytywnie.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 16.
Uchwała  w  sprawie  wysokości  stawek  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego  oraz
szczegółowych zasad jego przyznawania i wypłacania. (Zał. Nr 15)
P. Skarbnik poinformowała, że planowany wzrost dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli to
10%. 
Nie zgłoszono pytań. 
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 17.
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości. (Zał. Nr 16)
P. Przewodniczący poinformował,  że Pani Zofia Gostyńska wyraziła zgodę na nieodpłatne
przekazanie działki w celu poszerzenia drogi gminnej w Górnych Wymiarach. Poszerzenie
przyczyni się do zwiększenia bezpieczeństwa na drodze. 
Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 18.
Uchwała  w  sprawie  postawienie  w  stan  likwidacji  Związku  Komunalnego  Gmin
Województwa Toruńskiego względnie do wystąpienia Gminy Chełmno z tego związku. (Zał.
Nr 17)
P.  Przewodniczący  poinformował  radnych,  że  Związek  Komunalny  Gmin  Województwa
Toruńskiego powstał  w lutym 1992  roku.  Gmina  Chełmno  w dniu  10.06.1992 r.  podjęła
uchwałę w sprawie przystąpienia do Związku.
Cele Związku określone w Statucie były m.in. następujące:

1. reprezentowanie wspólnych interesów gmin w sprawach prowadzenia działalności w
dziedzinie:

a) utrzymania i eksploatacji urządzeń wodociągowych zrzeszonych gmin;
b) utrzymania  i  eksploatacji  urządzeń  kanalizacji  zbiorczych  i  oczyszczalni

ścieków;
c) świadczenie usług instalacyjnych i realizacji inwestycji wodno-kanalizacyjnych

wodnokanalizacyjnych  oparciu  o  uchwały  związku  i  innej  działalności
gospodarczej;

2. Tworzenie  funduszów  inwestycyjnych  rozwoju  infrastruktury  wodociągowej  i
kanalizacyjnej gmin.

W związku z brakiem realizacji celów statutowych przez Związek, Rada Gminy Chełmno
w  dniu  17.05.1994  r.  podjęła  uchwałę  o  wystąpieniu  ze  Związku,  pomimo  tego  jednak
członkostwo Gminy nie ustało, gdyż Zgromadzenie Związku nie podjęło uchwały w sprawie
wykreślenia ze Związku.
W związku z planowanym postawieniem w stan likwidacji Związku, konieczne jest podjęcie
w/w uchwały.
P. Urbański powiedział, że już dawno powinniśmy być wykreśleni ze związku.
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Radca Prawny powiedział, że aby formalnie wystąpić ze związku konieczne jest podjęcie tej
uchwały.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 19.
Uchwała  w sprawie  zatwierdzenia  Planu  Rozwoju  Miejscowości  Ostrów Świecki  na  lata
2008-2015. (Zał. Nr 18)
P. Przewodniczący poprosił P. Pilarskiego o uzasadnienie uchwały.
P. Pilarski wyjaśnił, że Plan Odnowy Wsi stanowi załącznik do wniosku o środki unijne w
ramach Programu Odnowy Wsi.  Plan ten powinien zostać przyjęty przez zebranie wiejskie
danej  miejscowości.  Kształt  Odnowy  Miejscowości  określa  §  10  pkt.  2  podpunkt  1
Rozporządzenia  Ministra  Rolnictwa  w  sprawie  szczegółowych  warunków  i  trybu
przyznawania  pomocy  finansowej  w  ramach  działania  „Odnowa  i  rozwój  wsi”  objętego
Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich za lata 2007-2013.
P.  Przewodniczący  dodał,  że  taka  sama  sytuacja  jest  w  kolejnej  uchwale  dotyczącej
Bieńkówki.
P. Przewodniczący poprosił o pytanie. Pytań nie zgłoszono.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 20. 
Uchwała  w sprawie  zatwierdzenia  Planu  Rozwoju  Miejscowości  Bieńkówka na  lata
2008-2015. (Zał. Nr 19)
P. Przewodniczący poinformował, że ta sprawa jest identyczna jak punkt powyższy.
P. Przewodniczący poprosił o pytania. Nie zgłoszono.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 15
„za”.

Ad. 21.
Plan bieżącego utrzymania dróg w Gminie Chełmno na 2009 rok. (Zał. Nr 20)
P.  Przewodniczący  poinformował,  że  plan  został  sporządzony  przez  Komisję  Rolną  po
objeździe dróg.
P.  Urbański  poprosił  P.  Mikruta,  żeby zgodził  się  „oddać”  do  Łęgu jeden  zestaw szlaki,
ponieważ 2 to dla nich za mało. P. Mikrut wyraził zgodę. Naniesiono poprawki.
Więcej uwag nie zgłoszono.
P. Przewodniczący poddał plan pod głosowanie. Wynik głosowania: 15 „za”.

Ad. 22.
Czynności końcowe.
P.  Madej  poruszył  sprawę dotyczącą objazdu dróg,  którego dokonała  Komisja  Rolnictwa,
Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska.
Komisja  dostrzegła  problem  ze  stanem  drogi  szlakowej  w  Klamrach,  należy  ją
wyremontować, mając na uwadze nowo powstające domy na działkach gminnych.
Należy wspomnieć,  że  w Klamrach jeden z  właścicieli  gruntów worał  się  w drogę,  która
została niedawno wytyczona (G-Wymiary – Nowawieś Chełm.). Ten sam mieszkaniec, orząc
swoje pole wyorał zasuwy wodociągowe. W Borównie zaś, rolnik zniszczył hydrant. Kilka
hydrantów  jest  bez  plomb.  Uwagę  komisji  przykuły  również  śmieci  porozrzucane  przy
pojemnikach do segregacji odpadów. Komisja zauważyła również, że na terenie gminy jest za
dużo lamp oświetleniowych, szczególnie chodzi o miejsca w których lampy są zbędne (nie ma
zabudowań, ani skrzyżowań) – kilka lamp obok siebie. Komisja chce się zająć opiniowaniem
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miejsc,  w których maja  powstawać nowe lampy. Komisja  prosi  by zająć się  odpowiednio
powyższymi sprawami.

Nie zgłoszono więcej spraw.

Na tym obrady XVIII Sesji zakończono.
Protokolant
............................
Chełmno, dnia 8.12.2008 roku.
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